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Møteleder: Mia Marthinus Husdal, Fylkesmannen i Nordland
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SAKSLISTE

Sak nr Tema Ansvar
1 Presentasjon om Røstøyan, samt generelt om 

forvaltningsplanarbeid og samansetjing av 
referansegruppa

Mia Marthinus Husdal, 

2 Kulturminner i Røstøyan Tor-Kristian Storvik, Nordland 
fylkeskommune

3 Mia refererte fra dagens befaring til Skomvær og 
Trenyken med referansegruppa.

Mia Marthinus Husdal

Spørsmål og diskusjon – gjengitt tematisk
Innspill og spørsmål er satt opp med kulepunkt foran. Svar på spørsmål som ble besvart av 
forvaltningsmyndigheten på møtet er skrevet i kursiv. FM, Fylkesmannen, er 
forvaltningsmyndighet for verneområdene og NFK, Nordland Fylkeskommune, er 
kulturminnemyndighet. Presentasjonene blir lagt ut på www.fylkesmannen.no/nordland.

Innspill til referansegruppa

 Det bør være en representant for det generelle friluftslivet i Røstøyan. En som bruker 
området til friluftsliv uten å være grunneier, for eksempel en representant fra jeger- og 
fiskeriforeningen. 

 Det bør være en representant for fiskerne i referansegruppa.

Jakt

 Er det tillatt å drive jakt i landskapsvernområdet?

FM: Jakt er tillatt etter viltloven. Jakt på sel er tillatt i samsvar med gjeldende regelverk, med 
unntak av i hekketida, fra og med 15. april til og med 31. juli.

 Er det lov å jakte på havert i yngleperioden?
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FM: Ja, det er bare i hekketida det ikke er tillatt å jakte havert fordi skytinga kan skremme 
fugler på reir. Kommentar i ettertid (ble ikke sagt på møtet): Etter gjeldende regelverk 
(Forskrift om regulering av sel på norskekysten) kan det ikke gis tillatelse til å jakte havert i 
kaste- og dieperioder.

 Er det mulighet å åpne for jakt i Røstlandet? Det er nå ikke tillatt å jakte i reservatet.

FM: på grunn av fugl på trekk benytter verneområdet kan det ikke åpnes for jakt på høsten.

Flytebrygge

 Det er viktig at det kan åpnes for å legge ut flytebrygge og landgang for hytteeierne 
på øyene. Det er mulig å bygge fellesanlegg.

 Det er vanskelig å legge til med båten i landskapsvernområdet, så det er ikke så mye 
turaktivitet i området.

FM: Det er viktig at innspill kommer med i planen slik at den viser hvilke ønsker og behov 
som er for områdene lokalt. I planen kan det deretter spesifiseres hva som er tillatt innenfor 
verneforskriftene. 

Motorisert ferdsel

 Kystverket ønsker god tilgjengelighet til raskt vedlikehold av installasjoner. For å ha 
mulighet til dette må man av og til bruke helikopter når været hindrer bruk av båt for 
eksempel. Det kom et skriv fra Fylkesmannen i 2007 om at verneforskrifter ikke skal 
være til hinder for Kystverket sine aktiviteter. Skomvær er en basestasjon for nøyaktig 
navigering, og denne av avhengig av strøm. Ved utfall må Kystverket kunne komme 
raskt ut til fyret for å sette det i gang igjen.

FM: Helikopterflyging må omsøkes henhold til verneforskrifta, dette for å kunne sette vilkår 
slik at det blir minst mulig skade for verneverdiene, men det er mulig å gi flerårige 
dispensasjoner.

 Forsvaret flyr lavt i området uten å søke om det i juni/juli. Dette er en svært ugunstig 
periode, for alkefuglene ligger på reir og blir lett forstyrra.

FM: Flyging under 300 m er forbudt og fylkesmannen bør planlegge et møte med forsvaret.

Kulturminner

 Er det mulig å stenge hula (Helvete) for ferdsel for å ta vare på hulemaleriene?

NFK: Det er mulig, men vi ønsker i utgangspunktet ikke det.

 Det er sannsynligvis ikke bevisst hærverk, så informasjon hadde vært bra.

NFK: Vi satte opp skilt i dag rett utenfor huleinngangen med informasjon.
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 Det er ønskelig at ungdommen skal få se hulemaleriene. Det kunne være mulig med 
en autorisert guide for å sikre at hulemaleriene skal tas vare på.

NFK: I utgangspunktet har vi allerede en hule der det drives autorisert guiding. Dette er i 
Kollhellaren i Refsvika, og vi ønsker i utgangspunktet å kanalisere folk dit.

 Rester av gamle jakthytter (steinbuer med torvtak) som står ute i øyan, Vedøya og 
Storøya, er nyere tids kulturminner. Er det mulig å få inn som et tiltak i 
forvaltningsplanen at disse hyttene kan settes i stand? Formidling av informasjon om 
kulturminner til lokalbefolkninga er svært viktig.

FM: Send gjerne skriftlig innspill om dette.

NFK: Det kan absolutt være interessant å kartlegge gamle fangsthytter fra 1700-1800-tallet, 
selv om disse ikke er automatisk freda.

Sjøfugl og ferdsel

 Hvorfor er så mye av Røst verna? Fuglene sulter i hel på grunn av overfiske. 
Nedgang i sjøfuglbestanden har ingenting med lokalbefolkninga å gjøre. Forskere 
forstyrrer fuglene mye mer enn lokalbefolkninga gjør.

FM: Det er komplisert og sammensatt å si noe om årsaken til nedgangen i sjøfuglbestanden. 
Vi gir dispensasjon til forskning fordi vi trenger mer kunnskap.

 Det er altfor mange hurtiggående båter som skremmer fuglene til havs. Kan man 
sette begrensninger?

FM: Vi kan ikke sette restriksjoner på ferdselen til havs i forvaltningsplanen, men vi kan 
prøve å få til et samarbeid med reiselivsnæringa om trasèer og fart.

 Om sommeren er det mange ornitologer/turister som tråkker opp i reirplassene i 
Røstlandet og gjør mye mer skade enn noen få jegere vil gjøre.

FM: Det er ikke aktuelt å legge restriksjoner på ferdsel i Røstlandet, men vi bør heller prøve 
å få til en dialog. Fugletårn kan være bra for å kanalisere ferdsel.

 Et eventuelt fugletårn på Røst må være lavt for å få det til å gå mest mulig i ett med 
naturen.

FM: Flyplassen vil også gi noen restriksjoner på hvor høyt et fugletårn kan være

Frist for innspill

 Når er fristen for å gi innspill til oppstartsmeldinga?

FM: 30. august
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Adresseliste (kun deltakere som ønsket å få tilsendt møtereferat):

Navn E-post Adresse

Arnfinn Ellingsen arnfinn.t.ellingsen@gmail.com 8064 Røst

Arnold Wilhelmsen A-Wilhelm@online.no 8064 Røst

Bjørn M. Larsen bjoernml@online.no 3290 Stavern

Elin Øyen Vister elin.vister@gmail.com 8064 Røst

Gunn Anita Granli einarsta@hotmail.com 8064 Røst

Harald Bortheim hbort@online.no 8064 Røst

Harald Buschmann harald.bu@dcpost.no 8064 Røst

Raymond Fagervik c-fager@online.no 8064 Røst

Terje Abrahamsen terje.abrahamsen@kystverket.no

Tom R. Pedersen tom.pedersen@rost.kommune.no 8064 Røst
Tor-Arne 
Andreassen tor.andreassen@rost.kommune.no 8064 Røst


